
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 28. januar 2019

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Samrådsspørgsmål H

Mener ministeren, at der er et strukturelt problem i den konstruktion, hvor 25 pct. af uni-

versiteternes basismidler fordeles på baggrund af den såkaldte Bibliometriske Forsk-

ningsindikator (BFI), og hvor der for samfundsøkonomi opnås flest point ved at udgive i

fem bestemte såkaldte niveau 3 tidsskrifter, i økonomikredse kendt som ”Top 5", og som

derved giver universiteterne incitament til at benytte det snævre sæt af metoder og

grundantagelser, som accepteres af ”Top 5”, og dermed undergraver nye perspektiver på

økonomiske problemstillinger for at få flest forskningsmidler?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Poll (ALT).

På udvalgets vegne

Rasmus Horn Langhoff
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